Oxybutynin Chloride

[ODITR] Oxbu® Extended-Release 5mg/Tab

中文名: 歐舒緩釋錠 《健喬信元》

適應症: 治療伴有急尿、頻尿或急迫性尿失禁症狀的膀胱過動症。

藥理分類: Antispasmodic Agent, Urinary.

用法用量: Administration:

• Orally, administer without regard to meals.

• Must be swallowed whole with liquid; do not crush, divide, or chew; take at approximately the same time each day.

Dosage regimen:

Adults:

Initial: 5 to 10 mg QD; adjust dose as needed and tolerated in 5 mg increments every 1 to \geq 2 weeks.

ATC Code: G04BD04

Maximum: 30 mg QD.

Children ≥6 years and Adolescents:

Initial: 5 mg QD; adjust dose as needed in 5 mg increments at weekly intervals. Maximum daily dose: 20 mg

不良反應: 口渴、食慾不振、便秘、胃腸不適、頭痛、噁心、嗜睡、抑制泌乳。

禁 忌: 本劑禁用於窄角性青光眼、胃腸道阻塞、泌尿道阻塞、嚴重結腸炎、重症肌無力、急性出血導致心血管情況不穩之患者。

交互作用:

- POTASSIUM: ↑ risk of gastrointestinal lesions.
- DONEPEZIL, BUPROPION: ↑ risk of seizure.
- QUETIAPINE, TIOTROPIUM: ↑ risk of anticholinergic side effects, including intestinal obstruction.
- SCOPOLAMINE: ↑ risk of CNS adverse reactions, intestinal obstruction, and urinary retention.

注意事項: 1.飯前或飯後服用均可。

- 2.須整粒吞服,不要咀嚼或壓碎。
- 3.服藥期間盡量避免開車。

懷 孕 期: 1.動物實驗顯示無畸胎之不良結果,但臨床上孕婦之安 全使用報告乃未確定, 所以本品須經醫師指示方可使用。

2. Adverse events were not observed in animal reproduction studies. Information related to the use of oxybutynin in patients treated for neurogenic bladder during pregnancy is limited (*Andretta 2018*).

授 乳 期: 1.授乳婦不建議給藥。服用本品可能抑制泌乳。

2. It is not known if oxybutynin is present in breast milk. Suppression of lactation has been reported.